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Landman Gábor, a European Language Right (Európai Nyelvi Jogok) nevű hollandiai
alapítvány Erdélyben élő elnöke, és Lakó Péterfi Tünde marosvásárhelyi
blogger és aktivista a Kolozsvári Magyar Napok keretében tartott pódiumbeszélgetésen szólt
tapasztalatairól.

  

Landman Gábor szerint Erdélyben mintegy 1 500 olyan települési önkormányzat létezik,
amelyben magyarul is közzé kellene tenni az önkormányzati határozatokat, de ez csak az
önkormányzatok töredékénél történik meg. Szerinte megannyi magyar többségű, magyarok
által vezetett település van, amely honlapján kizárólag román nyelvű szövegek olvashatók. Úgy
vélte, Erdélyben egyelőre hiányzik az a civil tudat, mely kikényszeríthetné a magyar nyelv
használatát a hivatalokban.

  

Hozzátette, az erdélyi magyarok úgy gondolják, hogy a politikusok dolga síkra szállni a nyelvi
jogok érvényesítéséért, holott ezért mindannyian tehetnének.

  

"A nyelvi jogokat érvényes törvények biztosítják, ezek alkalmazásához nincs szükség
politikusokra. A betörőt is a politikus közbenjárása nélkül veszi őrizetbe a rendőrség" - jelentette
ki a hollandiai aktivista.

  

Az MTI kérdésére kijelentette, nem elsősorban a pénzen múlik, hogy az önkormányzatok nem
élnek a kétnyelvűséggel. Szerinte egy három fordítóval és egy jogásszal működő iroda akár
száz önkormányzat fordítási igényeit is kielégíthetné.

  

Lakó Péterfi Tünde csak részben osztotta Landman Gábor véleményét. Úgy vélte, hogy az
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erdélyi magyarság politikai érdekképviseletének mindent meg kellene tenni a jogok
érvényesítése érdekében.

  

Az aktivista - akinek a marosvásárhelyi megbírságolása páratlan szolidaritási hullámot váltott ki
Erdélyben - azt sérelmezte, hogy az erdélyi magyar politikai elit a civilek felkarolása helyett
hajlamos ellene irányuló támadásnak venni a nyelvi jogokért indított civil kezdeményezéseket, a
számonkérést.

  

Lakó Péterfi Tünde nevetségesnek tartotta, hogy a 45 százalékban magyarok által lakott
Marosvásárhelyen a Romániai Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) önkormányzati
képviselői csak tiltakozásból kezdtek fél éve magyarul beszélni az önkormányzati üléseken, és
azóta ezzel is felhagytak.

  

A törvények értelmében azokon a településeken kell biztosítani a magyar nyelv használatát az
intézményekben, ahol a magyarság aránya meghaladja a 20 százalékot.
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